
5چهارشنبه 9 مهر 1399- سال شانزدهم- شما ره 4259 پارس

بازديد معاون مالى و اقتصادى 
شهردارى شيراز از مراحل 

ساخت خط دو مترو

ــيراز با  ــهردارى ش معاون مالى و اقتصادى ش
ــتگاه استقلال، از مراحل ساخت خط  حضور در ايس

دو مترو شيراز بازديد كرد.
ــهردارى  ــانى ش ــزارش پايگاه اطلاع رس به گ
ــازمان حمل و نقل  ــيراز؛ در اين بازديد رئيس س ش
ــاورين پروژه در مورد  ــهردارى شيراز و مش ريلى ش
ــيراز به ارائه  مراحل اجرايى احداث خط دو مترو ش

گزارش پرداختند.
ــيراز به  ــهرى ش ــت خط 2 قطارش گفتنى اس
ــتگاه از  طول تقريبى 15 كيلومتر با تعداد 13 ايس
ــهرك ميانرود در جنوب  ــكوفه واقع در ش ميدان ش
ــور از بولوار عدالت  ــاز و پس از عب ــيراز آغ غربى ش
ــيج در امتداد خيابان انقلاب به سمت  و ميدان بس
ــين (ع) و آزادى و از آنجا در امتداد  ميدان امام حس
غرب به شرق شيراز پس از گذر از ميدان اطلسى و 

حافظيه به ميدان گلستان ختم خواهد شد.

رئيس فناورى اطلاعات آموزش و پرورش فارس:
پشتيبانى از شبكه شاد تا پايان 
هفته در فارس اجرايى مى شود

ــات و ارتباطات  ايسـنا: رئيس فناورى اطلاع
ــش پهناى باند  ــارس از افزاي ــوزش و پرورش ف آم
ــبكه شاد تا پايان  ــتيبانى از ش همراه اول براى پش
اين هفته خبر داد و گفت: اميد است با تحقق وعده 
مسئولان مخابرات، شاهد رفع نواقص شبكه شاد در 
استان باشيم. سعيد اميرى با بيان اينكه تنها مرجع 
ما براى شبكه شاد، وزارت آموزش و پرورش است، 
ــبكه مشكلات زيرساختى، نرم افزارى  گفت: اين ش
و سخت افزارى دارد و وزارتخانه متبوع اعلام كرده 
ــدن 600 كاربر،  ــى روزهاى آينده با فعال ش كه ط
مشكلات استفاده از اين شبكه به حداقل مى رسد.

ــاخت مخابراتى براى  ــر س ــه داد: زي وى ادام
ــده است اما با  ــبكه شاد مشخص ش ــتفاده از ش اس
ــرعت  ــتفاده، علاوه بر كندى س ــش حجم اس افزاي
ــاعات  ــى در بعضى از س ــاهد قطع ــبكه، ش اين ش
ــات و ارتباطات  ــتيم. رئيس فناورى اطلاع روز هس
ــوزش و پرورش فارس در خصوص نحوه دريافت  آم
سيم كارت دانش آموزى و استفاده رايگان از شبكه 
ــلام وزارت آموزش  ــرد: طبق اع ــاد نيز عنوان ك ش
ــوزان و ارائه  ــام اولياء دانش آم ــرورش با ثبت ن وپ
مدارك مورد نياز و نهايتا با طى فرآيند ادارى، سيم 
كارت در اختيار دانش آموزان قرار مى گيرد. اميرى 
خاطرنشان كرد: در حال آماده سازى بسترى براى 
ــازى فرآيند دريافت  ثبت نام الكترونيكى و كوتاه س
ــيم كارت دانش آموزى هستيم. وى اظهار كرد:  س
تاكنون ابلاغى مبنى بر ارائه سيم كارت به معلمان 
ــتان دريافت نكرده ايم، در عين حال طبق گفته  اس
ــاد براى دانش  ــتفاده از شبكه ش رئيس جمهور اس
آموزان و معلمان كاملا رايگان است. رئيس فناورى 
ــرورش فارس  ــوزش و پ ــات آم ــات و ارتباط اطلاع
ــش از 950 مودم  ــد: تاكنون بي همچنين يادآور ش
ــودم اى دى اس ال در  ــش از 900 م ــيار و بي س
مدارس روستايى و شهرى استان نصب شده است.

برنج كامفيروزى روانه بازار شد
رئيس مركز جهاد كشاورزى كامفيروز جنوبى 
ــلتوك از بالغ بر  ــت ش ــت گفت: برداش در مرودش
ــزارع كامفيروز جنوبى از توابع  هفت هزار هكتار م
ــت از هفته اول مهر آغاز شده  ــتان مرودش شهرس
ــه دارد.  على نقى  ــاه ادام ــا نيمه آبان م ــت و ت اس
ــمى با بيان اينكه متوسط عملكرد شلتوك در  قاس
ــت، اظهار كرد:  هكتار حدود پنج تن در هكتار اس
ــلتوك  ــود بالغ بر 36 هزار تن ش پيش بينى مى ش
ــود. وى افزود: كشت  ــك توليد و روانه بازار ش خش
ــت آغاز مى شود و  برنج در خزانه از اوايل ارديبهش
ــا 15 تير ماه  ــز از15 خرداد آغاز و ت ــا كارى ني نش
ــاورزى كامفيروز  ادامه دارد. رئيس مركز جهاد كش
جنوبى در مرودشت با بيان اينكه برنج كامفيروزى 
به دليل كيفيت بالا و عطر و طعم مناسب، ازجايگاه 
ــت، بيان كرد: مهمترين ارقام  ويژه اى برخوردار اس
برنج توليدى در اين بخش رقم چمپاى كامفيروزى 
و انواع لنجان است كه بازار پسندى ويژه اى دارد. 

ــه به محدوديت  ــمى تصريح كرد: با توج قاس
ــى براى مصرف بهينه آب در زراعت برنج،  منابع آب
ــه راندمان پايينى  ــيوه غرقابى دائم ك آبيارى با ش
ــاورزان با آبيارى تناوبى جايگزين  دارد توسط كش
ــت و آبيارى مزارع دو روز در ميان انجام  ــده اس ش
ــه خاك و خارج كردن  ــود. به گفته وى تهوي مى ش
گاز هاى سمى، صرفه جويى در ميزان آب مصرفى، 
ــى از عدم زهكشى و افزايش  كاهش مشكلات ناش

عملكرد از ديگر مزاياى آبيارى تناوبى است.
رئيس مركز كامفيروز جنوبى تصريح كرد: در 
روش آبيارى تناوبى علاوه بر ساير مزايا 40 درصد 
در مصرف آب صرفه جويى مى شود. قاسمى يادآور 
شد: برنج كارى يكى از مهم ترين فعاليت كشاورزى 
ــاورزان  ــد كش ــم درآم ــع مه ــروز و منب در كامفي
ــدى دراين بخش ــج تولي ــت و برن ــن بخش اس اي

ــت  علاقه مندان خاصى دارد. كامفيروز در مرودش
ــور است و علاوه بر  قطب توليد برنج در جنوب كش
ــاير نقاط شهرستان از جمله  بخش كامفيروز در س
ــتم نيز برنج  ــيدان، نقش رس ــزى س درودزن، مرك

كشت مى شود.

خبر

مراكز 16 ساعته؛ نخستين 
مرجع رسيدگى به بيماران 
مشكوك به كروناويروس

رئيس دانشگاه علوم پزشكى شيراز تاكيد كرد 
مراكز 16 ساعته سرپايى، نخستين مرجع رسيدگى 

به بيماران مشكوك به كروناويروس است.
به گزارش روابط عمومى دانشگاه علوم پزشكى 
ــتاد  ــت س ــيراز؛ دكتر «مهرزاد لطفى» در نشس ش
ــتم مهر  ــگاهى كروناويروس كه صبح روز هش دانش
ــطح بندى خدمات پيش  ــد، با اشاره به س برگزار ش
ــاس  ــده در بحران كوويد 19، گفت: بر اس بينى ش
ــگاهى كروناويروس، در اين  ــتاد دانش تصميمات س
ــرپايى، نخستين مرجع  ــاعته س چرخه مراكز 16 س
ــكوك و داراى علامت  ــاران مش ــه بيم ــيدگى ب رس
ــدام فارس به  ــده كه اين اق كروناويروس تعريف ش
ــتقبال  ــت آمده مورد اس دليل موفقيت هاى به دس
ــورى قرار گرفته و در ساير استان ها  مسوولان كش

نيز از آن الگوبردارى شد.
ــت بيماران  ــه لازم اس ــد بر اينك ــا تاكي وى ب
مشكوك به كروناويروس از مراجعه به بيمارستان ها 
ــزود: تمام خدمات موردنياز يك  خوددارى كنند، اف
بيمار سرپايى مشكوك به كروناويروس در مراكز 16 

ساعته درمان سرپايى كرونا ارايه مى شود.
ــى  ــت س ــر لطفى مواردى نظير درخواس دكت
ــكن، انجام تست هاى تشخيصى كوويد19 و  تى اس
ــمرد  تجويز دارو را از جمله خدمات اين مراكز برش
ــكان خانواده در  ــار كرد: همچنين نقش پزش و اظه
ــتان بسيار  ــگيرى و كنترل كروناويروس در اس پيش
ــگاه نظام پزشكى خانواده  اهميت دارد. رئيس دانش
ــاعته را از نقاط قوت عملكرد دانشگاه  و مراكز 16 س
ــيراز در مديريت بيمارى كوويد19  علوم پزشكى ش
ــى آخرين وضع  ــه بررس ــه ب ــمرد. وى در ادام برش
كروناويروس در فارس با دريافت گزارش هاى مربوط 
به آمار ابتلا، علت هاى مرگ و مير جانباختگان طى 
24 ساعت گذشته، روند پذيرش و بسترى بيماران، 
ظرفيت تخت هاى بيمارستانى و نحوه نمونه گيرى 
ــتان پرداخت. در  ــگاه هاى تشخيصى اس در آزمايش
ــد دانشگاه علوم  ــت معاونان و مديران ارش اين نشس
ــيراز نيز در خصوص توزيع مرحله اوليه  ــكى ش پزش
ــتان هاى درگير  ــن آنفلوانزا، ظرفيت بيمارس واكس
كرونا، ارزيابى معيارهاى هفت گانه دستورالعمل هاى 
ــتى مدارس، وضع بيماران بسترى كوويد19،  بهداش
ــاى مختلف و پيگيرى مصوبات  اقدامات كارگروه ه
ستاد، درصد اشغال تخت هاى عادى و ويژه، ميزان 
ــى، گندزدايى محيط  ــايل حفاظت ــزات و وس تجهي
مراكز درمانى، وضع ابتلا در شهرستان هاى مختلف 
استان و روند انجام تست هاى تشخيصى توضيحاتى 

ارائه كردند.
يكصد و هفتاد و سومين نشست ستاد مديريت 
ــگاه علوم پزشكى شيراز  بيمارى كوويد 19 در دانش
صبح ديروز (هشتم مهر) در دفتر رياست دانشگاه و 
با حضور معاونان، مديران و مسئولان ارشد دانشگاه 

برگزار شد.

دانش آموزان فارس 13 رتبه 
برتر جشنواره «رسانش» را 

كسب كردند
ــه  اتحادي ــئول  مس
انجمن هاى اسلامى دانش آموزان 
استان فارس با اشاره به برگزارى 
ــى  مل ــنواره   جش دوره  ــن  دومي
ــوزان  دانش آم ــژه  وي ــانش  رس
دوم،  و  اول  ــطه  متوس ــع  مقاط
ــى  ــوزان انجمن ــت: دانش آم گف
ــنواره ملى،  ــارس در اين جش ف

موفق به كسب 13 عنوان برتر شده اند.
ــت: در اين  ــگاران گف ــع خبرن ــت در جم ــا نجاب رض
ــطه اول در حوزه  ــع متوس ــوزان مقط ــنواره، دانش آم جش
ــانه هاى مكتوب و چند رسانه اى در قالب هاى پادكست  رس
ــتر، تيزر، راديو مدرسه، روزنامه  صوتى، اينفوگرافيك، پوس
ــال در فضاى  ــم كوتاه، كان ــايت و وبلاگ، فيل ــوارى، س دي
ــن گرافيك  ــتند، موش ــزارش تلويزيونى، مس ــازى، گ مج
ــد. وى ادامه  ــركت كردن ــك ش ــريه الكتروني ــريه و نش نش
ــز در قالب هاى  ــطه دوم ني داد: دانش آموزان مقطع متوس
ــت صوتى،  ــانه اى اعم از پادكس توليدات مكتوب و چند رس
ــتر، تيزر، راديو مدرسه، روزنامه ديوارى،  اينفوگرافيك، پوس
ــاى مجازى،  ــاه، كانال در فض ــلاگ، فيلم كوت ــايت و وب س
ــتند، موشن گرافيك نشريه، نشريه  گزارش تلويزيونى، مس
ــريه تك برگى، نماهنگ و اپليكيشن با هم  الكترونيك، نش
ــطه  ــت افزود: در مقطع متوس ــت پرداختند.  نجاب ــه رقاب ب
ــتر رتبه اول،  ــد مهدى زمان زاده در طراحى پوس اول محم
محمدجواد عباسپور در ساخت تيزر رتبه دوم، فائزه تقوايى 
ــت صوتى به ترتيب رتبه هاى  و فاطمه رنجبر نيز در پادكس
اول و دوم را كسب كردند. وى ادامه داد: در مقطع متوسطه 
ــه اول و در  ــت رتب ــين جمالى در پادكس دوم نيز اميرحس
ــت صوتى  ــينى در پادكس ــگ رتبه دوم، فاطمه حس نماهن
ــوم، مريم امينى در اينفوگرافيك رتبه دوم، سپيده  رتبه س
اسدى و معراج زاهدى و پريا گنجى خواهان نيز در طراحى 
ــوم و فاطمه  ــايت و وبلاگ به ترتيب زتبه هاى اول تا س س
ــته كانال در فضاى مجازى رتبه اول را  ــتانى در رش قوهس

كسب كردند.
ــندى از موفقيت دانش آموزان  ــت با ابراز خرس  نجاب
ــوزان عضو انجمن  ــارس گفت: دانش آم ــتان ف انجمنى اس
ــه دوم توليد آثار  ــوع رتب ــتان فارس، در مجم ــلامى اس اس
رسانه اى را در دومين جشنواره ملى رسانش، كسب كردند. 
ــلامى دانش آموزان فارس  ــئول اتحاديه انجمن هاى اس مس
ــنواره رسانش را شناسايى و پرورش  هدف از برگزارى جش
ــانه، فعال كردن  ــتعدادهاى دانش آموزى در حوزه رس اس
ــانه هاى موثر، مفيد و  ــتعدادها در رس ــرى اين اس و بكارگي

جذاب، اعلام كرد.

خ ا 16 ك
دريچه

در كميسيون هوشمند سازى و فناورى اطلاعات شوراى اسلامى شهر شيراز

سامانه ارتباط مردمى 137 بررسى شد
ــازى و فناورى  ــمند س ــيون هوش ــه كميس ــل و چهارمين جلس چه
ــى سامانه ارتباط  ــلامى شهر شيراز با محوريت بررس ــوراى اس اطلاعات ش

مردمى 137 برگزار شد.
رئيس كميسيون هوشمند سازى و فناورى اطلاعات شوراى اسلامى 
ــامانه 137 رابط بين مردم  ــهر شيراز در اين جلسه با اشاره به اينكه س ش
ــت، گفت: اين مركز جهت دريافت مشكلات، خواسته ها،  ــهردارى اس و ش
ــهروندان در خصوص مسائل شهرى راه اندازى  ــنهادات و انتقادات ش پيش
ــزارى چهل و چهارمين  ــت. ليلا دودمان درخصوص چرايى برگ ــده اس ش
ــه كميسيون هوشمند سازى و فناورى اطلاعات شوراى اسلامى شهر  جلس
شيراز با محوريت بررسى سامانه ارتباط مردمى 137 افزود: اين كميسيون 
به بحث تقويت و ارتقاى سامانه 137 و نرم افزارهاى موجود در اين مركز 
ورود كرده و انتظار داريم با ارتقاى نرم افزارها بتوانيم خدمات رسانى بهتر 
ــهروندان ارائه دهيم. وى اضافه كرد: همچنين تلاش  و بهينه ترى را به ش
داريم با همكارى سازمان فاوا شبكه اتصالى بين شهردارى و مردم را برقرار 
ــده و نتيجه  ــاس با اين مركز از اقدامات انجام ش ــهروندان پس از تم تا ش

موضوع درخواستى خود مطلع شوند.
رئيس كميسيون هوشمند سازى و فناورى اطلاعات شوراى اسلامى 
ــش رضايت مندى  ــتاى افزاي ــيراز مجموع اين اقدامات را در راس ــهر ش ش
ــامانه ارتباطات مردمى 137 عنوان كرد. دودمان با اشاره  ــهروندان از س ش
ــت هاى اعلام شده به 137 گفت: بيشترين  ــترين موضوع درخواس به بيش
تماس ها به اين مركز درخصوص تركيدگى لوله آب، فضاى سبز، آسفالت 
و ساخت و ساز غيرمجاز است و شهروندان انتظار دارند شهردارى خدمات 

خود را جهت رفع اين مشكلات بكار گيرد.
ــازى و فناورى اطلاعات شوراى  ــمند س ــخنگوى كميسيون هوش س
اسلامى شهر شيراز نيز در اين جلسه گفت: در اين كميسيون تلاش داريم 
ــم و فرايندها را اصلاح  ــامانه ارتباط مردمى 137 را ارتقا دهي ــتم س سيس

كنيم تا بررسى و رسيدگى به مشكلات زمان كمترى را ببرد.
ــوان بازويى  ــم 137 را به عن ــرد: تلاش داري ــواب قائدى اضافه ك  ن
ــريع ترين زمان با آن تماس  ــان در س ــهروندان براى حل مشكلاتش كه ش

مى گيرند، ارتقا دهيم.
ــهروندان قرار مى گيرد  ــنى در اختيار ش وى افزود: به زودى اپليكيش
ــكلات شهرى را به همراه صوت، فيلم و عكس به شهردارى ارسال  كه مش

كنند تا نيروهاى اين مجموعه مشكل ارسالى را مرتفع كنند. عضو شوراى 
اسلامى شهر شيراز با اشاره به اينكه شهروندان ضمن تماس با مركز 137 
ــكالات و مسائل مربوط به شهر را اطلاع مى دهند، گفت: اين مشكلات  اش
و خواسته ها براى به شهردارى هاى مناطق يازده گانه و سازمان هاى ذى 
ــهروندان اطلاع داده  ــى و پيگيرى، نتيجه به ش ربط ارجاع و پس از بررس
مى شود. قائدى همچنين خواستار اطلاع رسانى به شهروندان در خصوص 
ــهروندان بدانند در خصوص چه  ــد تا ش ــهردارى ش وظايف و اختيارات ش

مسائلى با اين مركز تماس بگيرند.
ــهردارى شيراز كه اداره اطلاع  مديركل ارتباطات و امور بين الملل ش
ــز در چهل و  ــت، ني ــز 137 يكى از زيرمجموعه هاى آن اس ــى و مرك ياب
ــازى ضمن ارائه آمار و عملكرد  ــيون هوشمندس ــه كميس چهارمين جلس
ــى تحليل موارد مربوطه گفت: سامانه  ــال 99 و بررس ــش ماهه اول س ش
ــدت دارد؛ مزيت كوتاه مدت آن رفع  ــت كوتاه مدت و بلند م 137 دو مزي
ــكلات شهروندان و دريافت راهنمايى هاى لازم و مزيت بلند مدت آن  مش
كه بايد به صورت ويژه مورد توجه قرار بگيرد استفاده از اطلاعات 137 در 
ــهردارى، پيشگيرى از بروز مشكلات و حركت به  برنامه ريزى هاى كلان ش
سمت داده كاوى است. حميد جوركش سامانه 137 را از مهمترين درگاه 
هاى ارتباطى شهروندان با شهردارى دانست و خواستار توجه بيش از پيش 
مسئولين به آن شد. وى در خصوص نرم افزار 137 افزود: توسعه نرم افزار 
ــرعت و دقت پاسخگويى به درخواست هاى  اين سامانه موجب افزايش س

شهروندان و بهبود فرآيندهاى رسيدگى به خواسته ها مى شود.
ــهردارى ضمن مقايسه تعداد  مديركل ارتباطات و امور بين الملل ش
نيروهاى مركز 137 در ساير كلانشهرها با شيراز اضافه كرد: افزايش تعداد 
ــتاى بهبود  ــز و اختصاص فضايى بزرگتر به آن در راس ــاى اين مرك نيروه

خدمات رسانى و پاسخگويى به شهروندان ضرورى است.
ــمند سازى  ــيون هوش ــه كميس جوركش در چهل و چهارمين جلس
ــيراز گفت: بايد براى ارتقاى  ــلامى شهر ش ــوراى اس و فناورى اطلاعات ش
جايگاه مركز 137 به عنوان واحدى كه علاوه بر ثبت اوليه درخواست هاى 
شهروندان بر عملكرد حوزه هاى مختلف در زمينه پاسخگويى به موضوعات 
ــرد. وى با بيان اينكه در  ــده نيز نظارت مى كند، برنامه ريزى ك مطرح ش
ــت سال جارى بيش از 79 هزار تماس با سامانه 137 گرفته  6 ماهه نخس
شده است، افزود: بيشترين درخواست هاى شهروندان در اين مدت مربوط 
به تركيدگى و نشتى لوله آب، كيفيت و ساعت آبيارى فضاى سبز، ساخت 
و ساز و تعميرات غيرمجاز، لكه گيرى و مرمت آسفالت و سدمعبر خودرو، 

چرخ دستى و بارفروش بود.
ــهردارى شيراز نيز  رئيس اداره هماهنگى امور معاونت ها و مناطق ش
ــد در تصميم گيرى و تصميم  ــامانه 137 مى توان ــه گفت: س در اين جلس
ــوان برنامه ريزى  ــاس داده هاى اين مركز مى ت ــازى ورود كند و براس س
ــودا گل دهان اصلاح ساختار، افزايش نيرو و تخصيص امكانات را  كرد. آيس

از جمله راهكارهاى بهبود و ارتقاى سامانه ارتباط مردمى 137 برشمرد.
ــه كميسيون هوشمند  ــاس اين گزارش؛ چهل و چهارمين جلس براس
ــوراى اسلامى شهر شيراز با محوريت بررسى  سازى و فناورى اطلاعات ش
ــهر، مديركل  ــوراى ش ــى 137 با حضور اعضاى ش ــاط مردم ــامانه ارتب س
ــيراز، تعدادى از مديران شهرى،  ــهردارى ش ارتباطات و امور بين الملل ش
ــد. در انتهاى جلسه اعضاى اين  ــاورين و كاركنان اين مركز برگزار ش مش
ــنونده درخواست هاى كاركنان  ــيون ضمن بازديد از مركز 137 ش كميس
ــازى و فناورى اطلاعات شوراى  ــيون هوشمند س آن بودند و رئيس كميس
ــاعد مبنى بر پيگيرى موضوعات مطرح شده  اسلامى شهر شيراز قول مس
ــه همچون افزايش تعداد نيروى انسانى سامانه 137،  ارتقاى  در اين جلس
جايگاه اين مركز به منظور نظارت بيشتر بر نتيجه درخواست هاى مردمى، 
ــت كاركنان روابط  ــكان قرارگيرى اين مركز و بهبود معيش بهبود وضع م

عمومى و 137 داد.

ــت فارس ضمن  ــر كل حفاظت محيط زيس مدي
ــاص كامل يك  ــى اختص ــك فوريت ــاد از طرح ي انتق
ــهردارى ها و  درصد از درآمد عوارض آلايندگى ها به ش
ــدن بخشى از آن به صندوق  دهيارى ها و پرداخت نش
ملى محيط زيست، تاكيد كرد كه اين اقدام به محيط 
زيست و مردم آسيب هاى جبران ناپذيرى وارد خواهد 

كرد.
حميد ظهرابى در واكنش به طرح يك فوريتى كه 
منجر به تخصيص نيافتن بخشى از يك درصد عوارض 
ــود، گفت: بر اساس  ــت مى ش آلايندگى به محيط زيس
ــد كه از ابتداى امسال  ــال 99 قرار ش قانون بودجه س
بخشى از عوارض آلايندگى كه پيش از اين به حساب 
ــهردارى ها و دهيارى ها واريز مى شد و هيچ نظارتى  ش
ــوه هزينه كرد آن نبود، در اختيار صندوق  ملى  بر نح
ــت قرار گيرد تا صرف پرداخت تسهيلات  محيط زيس
ــگيرى از آلودگى و  ــراى رفع آلايندگى صنايع و پيش ب

تخريب محيط زيست شود.
ــت فارس؛  ــل از روابط عمومى محيط زيس به نق
ظهرابى گفت: تجربه سنوات گذشته نشان مى دهد كه 
پرداخت عوارض آلودگى زيست محيطى به شهردارى ها

ــش آلودگى هاى  ــى در كاه ــارى ها هيچ نقش و دهي
ــا مورد  ــال ه ــته و اين امر س ــى نداش ــت محيط زيس
ــت كشور بوده است.  اعتراض متخصصين محيط زيس
وى گفت: هدف از تصويب اين قانون كه همان ماليات 
ــتى يا ماليات سبز  ناميده مى شود، كمك  محيط زيس

به كاهش آلودگى هاى زيست محيطى است و حال كه 
ــال ها درصدى از اين عوارض در مسير هدف  بعد از س
اصلى قانون گذار قرار گرفته، تصويب چنين طرحى ما 

را به عقب بر مى گرداند.
ظهرابى با تاكيد براينكه تصويب اين طرح صدمات 
جبران ناپذيرى را به پيكره نحيف محيط زيست كشور 
ــرد، افزود: عوارض آلايندگى بايد صرف  وارد خواهد ك
ــك به صنايع  براى رفع  ــگيرى از آلايندگى و كم پيش
آلودگى شود و عواقب متوقف شدن آن دامنگير صنايع 
ــلامت  ــه آن رها كردن آلودگى ها و تهديد س و نتيج

ــق افزايش روز افزون آلودگى ها  عمومى مردم از طري
خواهد شد.

ــواع بيمارى هاى  ــد ان ــه نرخ رش ــاره ب وى با اش
تنفسى، قلبى و سرطان و ساير بيمارى هايى كه بطور 
ــتقيم به دليل افزايش روز افزون  ــتقيم و غير مس مس
ــت محيطى اتفاق مى افتد، هشدار  آلودگى هاى زيس
ــردم در مجلس نبايد  ــوز م داد: نمايندگان آگاه و دلس
ــود بودجه و  ــردم فداى كمب ــلامت م اجازه بدهند س

حقوق كاركنان شهردارى و دهيارى ها  بشود. 
ــى گفت: افزودن اين مبلغ ناچيز به بودجه   ظهراب

ــر  ــهردارى و دهيارى و پخش آن در سراس هزاران ش
ــكلى از اين مجموعه ها حل نخواهد  ــور، هيچ مش كش
ــگيرى  ــع آلودگى و پيش ــر عكس فرصت رف ــرد و ب ك
ــى توان با  ــت محيطى را كه م ــاى زيس ــى ه از آلودگ
سازماندهى اصولى صندوق ملى محيط زيست مححق 

شود، از بين مى برد.
ــعه بدون محيط زيست  ظهرابى تاكيد كرد: توس
توسعه نيست و رشد ناپايدار و نامتوازن است و نمى توان 
ــت مردم   ــراى آلوده كردن محيط زيس ــى كه ب عوارض
ــود در راه هدفى غير  ــع آلاينده وصول مى ش از صناي
ــت  ــى هزينه كرد. مديركل محيط زيس ــع آلودگ از رف
ــتان فارس درخواست كرد كه  فارس از نمايندگان اس
ــيت اين موضوع را پيگيرى كرده و با آگاهى  با حساس

بخشى و اطلاع رسانى مانع تصويب اين طرح شوند.
ــون ماليات بر  ــره 1 ماده 38 قان ــاس تبص  بر اس
ارزش افزوده، واحدهاى توليدى آلاينده محيط زيست 
ــت  ــتاندارد ها و ضوابط حفاظت از محيط زيس كه اس
ــخيص و  اعلام سازمان  را رعايت نمى كنند، طبق تش
ــات و عوارض  ــت، علاوه بر مالي ــت محيط زيس حفاظ
متعلق موضوع اين قانون، مشمول پرداخت يك درصد 
ــت؛ بر  از قيمت فروش به عنوان عوارض آلايندگى اس
ــاس قانون بودجه سال 99 سى و پنج درصد از اين  اس
ــت قرار  ــار صندوق ملى محيط زيس ــوارض در اختي ع
مى گيرد تا صرف پرداخت تسهيلات به صنايع آلاينده 

براى رفع آلودگى هاى زيست محيطى شود.

انتقاد مديركل محيط زيست فارس:خبر

انحراف عوارض آلايندگى به مردم آسيب مى زند

معاون بنياد مسكن فارس مطرح كرد

اجرايى شدن اقدام ملى مسكن در فارس
ايسنا:  معاون مسكن شهرى بنياد مسكن فارس با اشاره به استقبال 
ــتان، خاطرنشان كرد كه اين طرح در  ــكن در اين اس از طرح اقدام ملى مس
ــت و اين اميدوارى وجود دارد كه طى 2 تا  ــده اس فارس وارد فاز اجرايى ش

3 سال آينده، به سرانجام برسد.
ــول پرورى در يك كنفرانس خبرى، با تاكيد براينكه پايان  محمد رس
ــكن نيست، به بيان  ــدن طرح اقدام ملى مس كار دولت به معناى متوقف ش
وجوه تفاوت اين طرح با مسكن مهر پرداخت و افزود: مسكن مهر در اراضى 
ــاخته شد؛ به همين دليل هزينه  ــهرى و دور از خدمات س خارج از بافت ش
ــى تحميل كرد؛ اما  ــن نيازهاى روبنايى و زيربناي ــيارى را به براى تامي بس
دسترسى به خدمات در اراضى طرح اقدام ملى مسكن، وجود دارد و از اين 

لحاظ جاى نگرانى نيست.
ــكن در  ــرورى همچنين درباره احتمال افزايش نرخ براى تامين مس پ
ــت كه براساس  ــاز داده اس اين طرح بيان كرد: دولت اين اجازه را به انبوه س
ــتان  ــكن اس ــوراى مس افزايش نرخ مصالح بيش از 20 درصد و با تاييد ش
ــكن دستكم در  ــود؛ اما اميدواريم قيمت و نرخ مس افزايش قيمت انجام ش

دوران 6 ماهه يا يكساله ثابت بماند.
ــهرهايى كه بيش از  ــى متقاضيان نيز گفت: در ش ــاره جانماي وى درب
ــده  ــته يا بيش از يك پروژه پيش بينى ش ظرفيت زمين متقاضى وجود داش
ــد، فارغ از زمان واريز وجه بايد قرعه كشى انجام شود. اين قرعه كشى  باش
ــخص با حضور نماينده فرماندارى، نماينده دادستان، نماينده  در تاريخ مش
ــكن و تنى چند از نمايندگان  ــازى و نماينده بنياد مس وزارت راه و شهرس
ــود. معاون مسكن شهرى بنياد مسكن استان فارس  متقاضيان انجام مى ش

ــخص نمى شود تا از بورس بازى  همچنين تاكيد كرد: واحدها هم اكنون مش
ــتباه جلوگيرى كنيم؛ بنابراين هر گونه شرط و شروط  و خريد و فروش اش

براى واگذرى به غير ممنوع است. 
پرورى همچنين با تاكيد بر اينكه بلاتكليفى متقاضيان در طرح اقدام 
ملى مسكن وجود ندارد، گفت: اگر متقاضى نتواند ظرف يك ماه آورده خود 
ــود و نفر جايگزين  ــل كند، بعد از يك اخطار بلافاصله حذف مى ش را تكمي
ــكلى براى ادامه طرح به دليل نبود آورده  ــد، بنابراين مش او اعلام خواهد ش
وجود نخواهد داشت. اين مقام مسئول همچنين گفت: ميزان تقاضاى موثر 
ــمال اين استان است؛ اگرچه در مناطق  ــتان فارس بيش از ش در جنوب اس
ــود اما در مناطق جنوبى  ــازها با نرخ كمترى ارائه مى ش شمالى ساخت وس

قيمت زمين و مسكن رشد بسيارى داشته است.
معاون بنياد مسكن فارس با يادآورى اينكه امكان اجراى اين طرح در 
ــهرهاى فارس وجود دارد؛ اما در حال حاضر و براساس برنامه وزارت  كل ش
ــازى در شهرهايى انجام مى شود كه در آن ها زمين تامين شده  راه و شهرس
ــهرهاى زير  ــكن در ش ــد، ادامه داد: عمده كاركرد اين طرح تامين مس باش
ــنهاد شده كه در  ــكن است؛ اما پيش ــئوليت بنياد مس 100 هزار نفر با مس
ــهرهاى بالاى 100 هزار نفر نيز اقدام شود؛ هم اكنون در منطقه ميانرود  ش
ــيراز 480 واحد در قالب اين طرح درنظر گرفته شده؛ هرچند بارگذارى  ش
شيراز عمدتا در شهر صدرا انجام شده است. پرورى به ظرفيت هاى ثبت نام 
شده  فارس در اين حوزه هم اشاره و عنوان كرد: در مجموع تاكنون 16هزار 
666 متقاضى دراستان فارس ثبت نام انجام شده است، 6 هزار 511 نفر از 
ــتعلام سه گانه اول عبور كرده اند، از اين تعداد در 16 شهر براى 2 هزار  اس

ــاب در بانك مسكن انجام شده و  يكهزار و 989 نفر  209 واحد افتتاح حس
نيز آورده اوليه معادل حداقل 40 ميليون تومان ارائه كرده اند؛ براين اساس 
سرجمع واريزى كل استان فارس  هم اكنون معادل 95 ميليارد تومان است.

ــده  است زمين هاى بدون معارض براى اين  وى با بيان اينكه تلاش ش
طرح انتخاب شود، گفت: تاكنون هيچ يك از زمين هاى فارس كه براى اين 
ــته؛ همچنين تمام  ــده است، معارض شخصى نداش طرح در نظر گرفته ش
مسائل زيست محيطى، دسترسى ها و نيازها در اين طرح لحاظ شده است.

ــكن فارس درباره حمايت هاى دولت  ــكن شهرى بنياد مس معاون مس
ــايانى به  ــكن كمك ش ــن طرح گفت: حذف قيمت زمين در توليد مس از اي
ــهيلات 100 ميليون تومانى با بهره  ــت؛ افزون بر اين تس اين طرح كرده اس
ــم به 12 درصد كاهش يابد، از ديگر اقدامات دولت  18 درصد كه اميدواري
ــطه هاى مصالح ساختمانى و خريد  ــمار مى رود؛ همچنين حذف واس به ش
ــتقيم از توليدكننده به انبوه ساز از اقدامات مطلوب دولت در طرح اقدام  مس

ملى مسكن است.

استاندار فارس خواستار شد
لزوم تسريع در صنعتى شدن استان

ــتاندار فارس با اشاره به توانمندى هاى اين استان در بخش هاى  اس
ــتار همراهى براى تسريع در روند صنعتى شدن فارس با  مختلف، خواس

استقرار صنايع مختلف، شد.
ــت در ديدار  ــفر كرده اس ــر عنايت االله رحيمى كه به تهران س دكت
ــيمى ايران، گفت: استان  ــركت صنايع پتروش با مديرعامل و معاونان ش
ــانى و منابع  ــوردارى از توانمندى هاى فراوان نيروى انس ــارس با برخ ف
ــيميايى، نيازمند برنامه ريزى  ــيمى و صنايع ش ــدد در حوزه پتروش متع
ــيل هاى موجود  ــدن پتانس و حمايت مجموعه وزارت نفت براى فعال ش

است.
ــزوم محقق  ــى با تاكيد بر ل ــتاندارى فارس؛ رحيم ــل از اس ــه نق ب
ــتان فارس، افزود: صنعت پايه  ــدن راه اندازى صنايع شيميايى در اس ش
ــيمى و صنايع شيميايى در استان فارس مى تواند علاوه بر ايجاد  پتروش
ــتراتژيك  ــور در محصولات اس ــتغال پايدار و رفع نيازمندى هاى كش اش
ــال جهش توليد، گام مهمى در توسعه  ــيميايى و تقويت توليد در س ــدن استان فارس باشد. وى اضافه كرد: متاسفانه فارس در ش و صنعتى ش

ــب، فارس  ــيميايى باوجود همه امكانات موجود و مناس حوزه صنايع ش
ــود تا  ــه دارد؛ به همين دليل تلاش مى ش ــا وضع مطلوب فاصل هنوز ت
ــبت به راه اندازى  ــيمى، در كمترين زمان نس ــا حمايت صنايع پتروش ب

واحدهاى صنعتى مرتبط با پتروشيمى و صنايع شيميايى، اقدام شود.
ــيمى  ــركت صنايع پتروش ــزارش؛ مدير عامل ش ــاس اين گ براس
ــيمى از  ــركت پتروش ــران نيز با تاييد توانمندى هاى فارس، گفت: ش اي
طرح ها و ايده هاى نوين و پيگيرى هاى مجدانه استاندار فارس استقبال 
ــام در آينده اى نزديك  ــاى درحال انج ــد و اميدواريم با تلاش ه مى كن
ــتان فارس ــيميايى و در اس ــدازى واحدهاى صنعتى و ش ــاهد راه ان ش

 باشيم.
بهزاد محمدى افزود: شركت صنايع پتروشيمى ايران آمادگى دارد 
ــتان فارس علاوه بر رسيدگى و پيگيرى  تا با نگاه ويژه به قابليت هاى اس
مشكلات واحدهاى موجود نسبت به صدور مجوزهاى لازم در گسترش 

و راه اندازى صنايع شيميايى همكارى و مساعدت كند.


